
  

 

 

Folkhälsorådet/Brottsförebyggande 

rådet 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Sammanträdesdatum 

2019-02-20  

 Sida 

     

 

 

 

Innehållsförteckning 

   

Ärende 

§ 1 Aktuell information från polisen ................................................................................ 2 

§ 2 Skrivelse för finansiering av lovaktiviteter samt rapport från strategisk 

samverkansgrupp, SSG ............................................................................................... 3 

§ 3 Information från Länsstyrelsen ................................................................................... 4 

§ 4 Uppföljning av handlingsplanen för; Strategi för jämlik hälsa och ett bra liv i 

Habo kommun 2016-2019 ........................................................................................... 5 

§ 5 Sund, Smart, Stark Senior ........................................................................................... 7 

§ 6 Civilsamhällets representation och delaktighet i folkhälsorådet ................................ 8 

§ 7 Dansa utan krav .......................................................................................................... 9 

§ 8 Budget och ekonomi ................................................................................................. 10 

 



  

 

 

Folkhälsorådet/Brottsförebyggande 

rådet 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Sammanträdesdatum 

2019-02-20 

 Sida 

    1 

 

 

  
 ANSLAG/BEVIS 
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Plats och tid Högra kammaren, kommunhuset Habo 
 onsdagen den 20 februari 2019 kl. 13.30–15.50 
  
Beslutande Hans Jarstig (M), ordförande 

Karin Hultberg (KD), fritids-och kulturnämnden 

 
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Övriga närvarande 

Ulrika Toorell, sekreterare  

Lena Hedin, folkhälsoplanerare 

Eva Davidsson, frivilligsamordnare 

Sara Alving, polisen § 1-3 

Thomas Andersson, räddningstjänsten § 1-3 

Katarina Ståhlkrantz, barn-och utbildningschef  

Annika Freding, fritids- och kulturförvaltningen § 1-4 

Anders Ströberg, barn-och ungdomssamordnare 

Carina Bergman, socialchef §1-4 

 

Frida Wahlund, administrativ chef § 4 

Niklas Fungbrant, Byggnadsnämnden § 4-8 

Svante Modén, teknisk chef § 4 

Izabell Sjöström, samordnare för länsstyrelsens brottsförebyggande arbete 

§1-3 

 
  
Utses att justera Katarina Ståhlkrantz Paragrafer: 1-8 
  
Ordförande  
  
Justerande  
  
Sekreterare  
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§ 1 Aktuell information från polisen 

 

  

Sara Alving berättar att det har varit en positiv start på det nya året, med få 

anmälda brott. Buskörningen är dock fortsatt ett stort problem i kommunen 

och framförallt att få föräldrarna att förstå allvaret i trafikrelaterad 

brottslighet.  

 

Thomas Andersson berättar att kameraövervakningen på de utvalda 

platserna i kommunen har fungerat bra och att skaderapporteringen på 

exempelvis Hagabodaskolan är mycket låg jämfört med tidigare.   

 

Polisen lämnar information om statistik gällande olika brottstyper i 

kommunen under årets första månader.  

--- 
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§ 2 Skrivelse för finansiering av lovaktiviteter samt rapport 

från strategisk samverkansgrupp, SSG 
  

Beslut 

Folkhälsorådet beslutar att via Anders Ströberg och Marita Norman 

Andersson lämna in en skrivelse till kommunstyrelsen för att betona 

betydelsen av att sommarlovsaktiviteterna kan genomföras. 

 

Ärendebeskrivning 

Anders Ströberg berättar att statsbidragen från socialstyrelsen som 

möjliggör gratis sommarlovs- och lovaktiviteter för barn- och unga 6-15 år 

troligtvis inte kommer att finnas kvar för 2019. SSG menar att aktiviteterna 

är mycket uppskattade, speciellt sommarlovskortet som inkluderar fria bad. 

För barn och ungdomar som lever i social och ekonomisk utsatthet är 

aktiviteterna extra viktiga. Kostnaden för samtliga aktiviteter under ett år är 

runt 250 000 kronor. Då medlen inte finns i folkhälsorådets budget 

kommer SSG att äska medel om 50 000 kronor från kommunstyrelsen för 

att delvis täcka kostnaderna för att kunna anordna gratis 

sommarlovsaktiviteter under 2019 förutsatt att bidragen från 

socialstyrelsen inte betalas ut. Senare avser SSG äska medel för alla 

aktiviteter i det pågående budgetarbete, men eftersom budgetarbetet inte är 

färdigt innan sommaren vill SSG äska för sommarens aktiviteter för sig. 

Ordförande föreslår att folkhälsorådet genom en skrivelse till 

kommunstyrelsen tydliggör betydelsen av att aktiverna kan genomföras. 

Anders författar tillsammans med Marita Norman Andersson en skrivelse. 

 

Övrigt från SSG 

Anders Ströberg berättar att Motorgården har kommit igång för 

motorintresserade ungdomar på Spinnet. I nuläget har ungdomarna 

möjlighet att jobba med sina A-traktorer men framöver finns även planer 

på att kunna jobba med andra typer av fordon. Då Motorgården är en 

kreativ plats för motorintresserade ungdomar så hoppas SSG att aktiviteten 

kan ha en positiv effekt på trafikrelaterad brottslighet.  

 

Fortsättningsvis beskriver Anders att individ- och familjeomsorgen har 

relativt få ärenden men att de blir mer och mer komplexa och att det oftare 

finns aspekter av hedersproblematik. 

 
 Beslutet skickas till: 

 Kommunstyrelsen 
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§ 3 Information från Länsstyrelsen 

  

Izabell Sjöström är samordnare för länsstyrelsens brottsförebyggande 

arbete i Jönköpings län. Länsstyrelsen har ett regionalt uppdrag att fungera 

samordnande och stöttande för länets kommuner utifrån regeringens 

handlingsprogram; Tillsammans mot brott. Izabell informerar om vad 

brottsförebyggande arbete är, risk- och skyddsfaktorer och ger exempel på 

olika sätt att arbeta brottsförebyggande. I sin roll kan Izabell fungera som 

ett processtöd för kommunerna i deras strategiska arbete men också 

genomföra konkreta fortbildningsinsatser i kommunerna om det 

efterfrågas. Hon håller även i ett nätverk för tjänstepersoner i kommunerna 

som arbetar med brottsförebyggande frågor. 

 

Fortsättningsvis beskriver Izabell länsstyrelsens och Brottsförebyggande 

rådets (BRÅ) möjligheter till att ge ekonomiskt stöd och tipsar om 

webinarier och utbildningar på hemsidorna. 

 

Efter diskussion kring möjlighet till samarbete med länsstyrelsen i 

specifika projekt föreslår ordföranden att kontakt tas med 

Nationalförbundet för trafiksäkerhetens främjande, NTF för att undersöka 

om det finns intresse för gemensamt projekt inriktat på den trafikrelaterade 

brottsligheten. Ordföranden får i uppdrag att kontakta NTF. 

  

--- 

 



  

 

 

Folkhälsorådet/Brottsförebyggande 

rådet 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Sammanträdesdatum  Sida 

  2019-02-20  5 

 

 
Justeras Expedierats 

 

§ 4 Uppföljning av handlingsplanen för; Strategi för jämlik hälsa 

och ett bra liv i Habo kommun 2016-2019 

 

Under sammanträdet redogörs för hur arbetet utifrån handlingsplanen har 

fortlöpt i fritids- och kulturförvaltningen, kommunstyrelsen, tekniska 

förvaltningen (i handlingsplanen omnämnd 

Byggnadsnämnden/Trafiknämnden) samt socialförvaltningen. Återstående 

förvaltningar redogör för sitt arbete under nästkommande sammanträde. 

Annika Freding från fritid- och kulturförvaltningen ger följande exempel 

för aktiviteter som bidrar till måluppfyllelsen inom uppföljningsområdet 

samhällsplanering och närmiljö: 

 LONA-projektet; Främjande av friluftsliv, natur- och kulturmiljö i 

Habo kommun  som syftar till att underlätta för kommuninvånare, 

allmänhet och personer med funktionsvariationer att ta sig ut i 

naturområden. 

 Habo hälsoslingor och X-rundan. Det har skett en stadig ökning av 

X-rundans användare och kartan till hälsoslingorna är efterfrågade.  

 Fritidsbanken ökar tillgängligheten till naturområden genom att 

tillhandahålla sport- och friluftsutrustning.  

 Projekteringen av en pilgrimsled i samarbete med Svenska kyrkan 

där ett par mil kommer att gå genom Habo kommun. 

Färdigställandet av pilgrimleden kommer att möjliggöra att man 

kan ta sig från Kungslena till Santiago de Compostela i Spanien. 

 Pluspolarekortet som möjliggör fri entré för ledsagare till 

aktiviteter. 

Annika beskriver den webbaserade tillgängligheten för personer med 

funktionsvariationer som ett utvecklingsområde. 

För kommunstyrelsens räkning beskriver Frida Wahlund att 

förvaltningen ständigt arbetar för en så bra, tillgänglig och pålitlig 

kollektivtrafik som möjligt men eftersom det är ett regionalt ansvar så 

är påverkansmöjligheterna begränsade. Habo kommun har ett stort 

antal resande, ungefär dubbelt så många som jämförbara kommuner. 

Tillgängligheten utanför tätorterna samt på Bränninges nya områden 

kan förbättras men annars har Habo god tillgång till kollektivtrafik. 

Närtrafiken lyfts fram som ett alternativ utanför tätorterna. 

Länstrafikens kundnöjdsindex är sammanfattningsvis lågt, då 50-65 % 

av länets invånare säger sig vara nöjda med kollektivtrafiken. 
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Forts § 4 

Svante Modén företräder tekniska förvaltningen och berättar att gång- 

och cykelplanen inte har genomförts i sin helhet då det är ett mycket 

omfattande arbete. Dock är stora delar genomförda. Svante beskriver 

de planerade stråken i Habo tätort samt den planerade cykelvägen 

mellan Habo och Mullsjö. 

Eva Davidsson från socialförvaltningen beskriver Träffpunkten som en 

mötesplats och nav för aktiviteter som genomförs för att främja äldres 

hälsa. Träffpunkten drivs i föreningsform för alla seniorer i Habo 

kommun. Träffpunkten har 215 medlemmar och ungefär 10 000 besök 

per år. Aktiviteterna genomförs på initiativ och önskemål av seniorerna 

själva och många aktiviteter och grupper sköter seniorerna 

självständigt. Eva beskriver att aktiviteten som omfattar utflyktsresor i 

kommunen inte har genomförts eftersom det inte har efterfrågats av 

seniorerna. 

  

--- 
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§ 5 Sund, Smart, Stark Senior 

Lena Helin berättar om samverkansprojektet Sund, Smart, Stark Senior 

som är ett samarbetsprojekt mellan Smålandsidrotten, Region Jönköpings 

län och kommunerna som väljer att delta. Målet är att inspirera till god 

hälsa, social gemenskap och en meningsfull fritid. Det fungerar som en 

idrottsskola där seniorer erbjuds att testa olika aktiviteter i lokala 

föreningar under en tolvveckorsperiod. I vår och höst är det dags för Habo 

och flera idrottsföreningar finns med i projektet vilket är positivt. Nu 

påbörjas insatser för att marknadsföra projektet. 

  

--- 
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§ 6 Civilsamhällets representation och delaktighet i 

folkhälsorådet 

Det har kommit förfrågningar från organisationer om att få vara med i 

folkhälsorådet. Efter diskussion enas man om att det är positivt att 

folkhälsorådet uppfattas som ett viktigt forum men att det blir en omöjlig 

uppgift att på ett rättvist sätt avgöra vilka organisationer som ska få vara 

med och inte samtidigt som det blir svårhanterligt att inkludera alla. Då 

kommunens föreningsliv söker forum för att samverka föreslås istället att 

folkhälsorådet kan vara med och underlätta för föreningslivet att själva 

skapa ett forum för samverkan och att de utifrån detta forum sedan kan ha 

samverkan med folkhälsorådet. Anders Ströberg ska under mars månad ha 

uppföljningssamtal efter höstens seminariesamtal som genomfördes med 

civilsamhället och tar då med sig ovanstående förslag dit för vidare 

diskussion. 

  

--- 

 
 

 

 

  



  

 

 

Folkhälsorådet/Brottsförebyggande 

rådet 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Sammanträdesdatum  Sida 

  2019-02-20  9 

 

 
Justeras Expedierats 

 

 

§ 7 Dansa utan krav 

 

Beslut 

Folkhälsorådet beslutar att ge ett bidrag på 5000 kronor till Dansa utan 

krav för att möjliggöra aktiviteter som syftar till att upprätthålla gruppen 

tills hösten då dansgruppen startas upp igen. Bidraget administreras via 

barn-och ungdomssamordnaren. 

 

Ärendebeskrivning 

Anders Ströberg beskriver att dansgruppen för tjejer; Dansa utan krav inte 

har varit igång under hösten och våren på grund av brist på ledare men att 

tjejerna fortfarande vill träffas organiserat i denna grupp då den fyller en 

viktig funktion för dem. Gruppen fungerar nu som en tjejgrupp med ledare 

från socialförvaltningen och gruppen ansöker om ett bidrag från 

folkhälsorådet för att möjliggöra aktiviteter under våren och på så sätt 

upprätthålla gruppen tills det återigen finns tillgång till dansledare till 

hösten.  

. 

Beslutet skickas till: 

Ansvarig ledare för Dansa utan krav 

  

 

--- 
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§ 8 Budget och ekonomi 

Ordföranden redogör för ekonomin och slår fast att folkhälsorådet inte 

förbrukat hela sin budget för 2018. Sekreterare Ulrika Toorell ombeds att 

förbereda en lägesrapport för ekonomin inför varje sammanträde.  

 

  

--- 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


